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WARNING
Microfilming of archival records held by Manuscript Division is 
intended to protect often fragile originals from damage through 
handling and to make the material more widely available through 
inter-institutional loan.
Although original records are generally in good physical condition, 
researchers should be aware that some documents are faded, that 
some of the colored paper stock and inks used may not photograph 
well, and that some type of documents may not reproduce well on 
microfilm. Negative photostats, too, often fail to appear clearly 
on microfilm. It should also be noted that because of their size, 
some documents have to be filmed in several sections. The National 
Archives of Canada has attempted to the best of its ability, to 
reproduce what information is legible and provide at least a 
reference for what is not.
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La division des manuscrits microfilme les documents d'archives pour 
empêcher que les originaux, souvent fragiles, ne finissent par 
s'abîmer à l'usage et pour accroître la disponibilité de ces 
documents au moyen du prêt entre institutions.
Bien que ces originaux soient généralement en bon état, nous 
rappelons aux chercheurs que certains documents ont pâli à travers 
le temps, que les encres et les papiers de couleur ne se prêtent 
pas tous à la photographie et que certains types de documents sont 
difficiles à reproduire sur microfilm. La reproduction de copies 
négatives de photostats, souvent ne donne pas une lisibilité 
parfaite. A noter que certains documents ont dû être microfilmés 
en plusieurs sections étant donné leur format. Les Archives 
nationales du Canada se sont néammoins efforcées de reproduire 
toute 11 information lisible et de faire mention des passages qui 
ne le sont pas.


